

國立中興大學生命科學系研究生獎助學金審核辦法

Guidelines for the Review of Graduate Student Scholarship and Student Aid in the Department of Life Sciences at National Chung Hsing University

九十二年九月九日系務會議修訂通過

九十三年十二月十六日系務會議修訂通過

九十六年三月二十一日系務會議修訂通過

九十七年五月七日系務會議修訂通過

九十七年六月十二日校長核定

九十九年二月二十三日系務會議修訂通過

九十九年四月二十八日系務會議修訂通過

103年2月11日系務會議修訂通過

103年9月17日系務會議修訂通過

104年9月16日系務會議修訂通過

105年3月15日系務會議修訂通過

107年3月13日系務會議修訂通過

108年6月5日系務會議修訂通過

114年6月16日系務會議修訂通過

Amended at the Department Affairs Meeting on Sep. 9, 2003.

Amended at the Department Affairs Meeting on Dec. 16, 2004.

Amended at the Department Affairs Meeting on Mar. 21, 2007.

Amended at the Department Affairs Meeting on May 7, 2008.

Approved by the University President on Jun. 12, 2008.

Amended at the Department Affairs Meeting on Feb. 23, 2010.

Amended at the Department Affairs Meeting on Apr. 28, 2010.

Amended at the Department Affairs Meeting on Feb. 11, 2014.

Amended at the Department Affairs Meeting on Sep. 17, 2014.

Amended at the Department Affairs Meeting on Sep. 16, 2015.

Amended at the Department Affairs Meeting on Mar. 15, 2016.

Amended at the Department Affairs Meeting on Mar. 13, 2018.

Amended at the Department Affairs Meeting on Jun. 5, 2019.

Amended at the Department Affairs Meeting on Jun. 16, 2025.

第一條 本辦法依據「國立中興大學研究生獎助學金實施辦法」訂定之。

Article 1 : These guidelines are established in accordance with the "National Chung Hsing University Regulations for the Administration of Graduate Student Scholarship and Student Aid."

第二條 本系一般研究生（在職生及依「大陸地區人民來臺就讀專科以上學校辦法」入學之學生除外）獎助學金區分獎學金、助學金二種：

Article 2 : The department offers two types of financial aid for regular graduate students, excluding working students and those admitted under the "Regulations Governing the Enrollment of Mainland Chinese Students in Junior Colleges and Institutions of Higher Education.": scholarships and assistantships.

一、獎學金：

（一）獎勵研究優秀學生獎學金，屬於各實驗室一般研究生之獎學金。

（二）預研生獎學金：為鼓勵本系大學部優秀學生在本系就讀碩士班，凡符合以下二項者，始得提出預研生獎學金申請。

1. 修習本系教師指導之畢業論文或二學期之專題研究。

2. 甄試或考試入學列為正取生且入學排名在前 50%(含)。

- (三) 獎勵入學成績優異學生獎學金：碩士班甄試及考試入學正式報到後第一名，各組二名，共計六名；博士班甄試及考試入學由三組召集人決定一名。

I. Scholarships:

- i. Scholarship for Outstanding Research Students: This scholarship is awarded to regular graduate students affiliated with research laboratories.
- ii. Pre-Graduate Student Scholarship: This scholarship encourages outstanding undergraduate students from the department to pursue a master's degree within the department. To be eligible, applicants must meet both of the following criteria:
 1. They must have conducted either a faculty-supervised undergraduate thesis or two semesters of Special Topics Research.
 2. They must have gained admission through recommendation or entrance examination as a regularly admitted student, ranking within the top 50% of their admitted class.
- iii. Scholarship for Outstanding Entrance Exam Performance:

For the master's program, the top-ranked student after official enrollment, along with two students from each admission category (recommendation and entrance examination), totaling six recipients. For the doctoral program, one recipient is selected by the conveners of the three admission groups.

二、助學金：

- (一) 參與課程教學實務之教學助理，助學金發放依本校「教學助理制度實施要點」辦理。
- (二) 協助行政工作之行政助理。

II. Assistantships:

- i. Teaching Assistantship: Graduate students who assist with instructional activities are provided financial aid in accordance with the university's "Administrative Guidelines for Teaching Assistantships."
- ii. Administrative Assistantship: Graduate students who support administrative tasks are provided financial aid as administrative assistants.

第三條 本系由「教學及課程委員會」負責審查研究生獎助學金之申請、分配事宜。

Article 3 : The Curriculum Committee is responsible for reviewing applications and managing the allocation of graduate student scholarships and assistantships.

第四條 本辦法未盡事宜，依據「國立中興大學研究生獎助學金實施辦法」及「國立中興大學生命科學系研究生獎助學金實施細則」之規定辦理。

Article 4 : Matters not covered in these guidelines shall be handled in accordance with the "National Chung Hsing University Regulations for the Administration of Graduate Student Scholarship and Student Aid" and the "Implementation Rules for Graduate Student Scholarship and Student Aid in the Department of Life Sciences at National Chung Hsing University".

第五條 本辦法經系務會議通過陳校長核可後實施，修正時亦同。

Article 5 : These guidelines shall take effect upon approval by the Department Affairs Meeting and authorization by the University President. The same procedure applies to any future amendments.

若中文版本與英文翻譯版本有任何差異，以中文版本為準。

In the event of any discrepancies between the Chinese version and its English translation, the Chinese version shall prevail.